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Předmět: Biologická ochrana proti škodlivým organismům

Poté, co Parlament zamítl návrh nařízení o udržitelném používání pesticidů, bylo pozastaveno 
zavedení definice biologické ochrany, čímž se zpomalilo veškeré úsilí o harmonizaci evropských 
právních předpisů v této oblasti.

Má-li EU dosáhnout 50% snížení používání chemických pesticidů, je nezbytné urychlit povolovací 
postupy pro nová řešení, jako jsou přípravky pro biologickou ochranu, s cílem nabídnout zemědělcům 
alternativy a pomoci jim při ekologické transformaci. V současné době trvají tyto postupy v EU 
přibližně deset let, zatímco v jiných zemích jsou to dva až tři roky.

EU rovněž potřebuje nařízení pokrývající všechny kategorie biologické ochrany s cílem harmonizovat 
právní předpisy, stimulovat vývoj přípravků pro biologickou ochranu a usnadnit jejich rychlý vstup na 
trh.

1. Nedomnívá se Komise, že je načase provést cílené změny nařízení (ES) č. 1107/20091za 
účelem zavedení zrychlených postupů?

2. Vzhledem k tomu, že Parlament návrh nařízení zamítl, nebylo by vhodné posoudit potřebu 
přijmout specifičtější nařízení o biologické ochraně, které by zahrnovalo čtyři kategorie, tj. 
mikroorganismy, makroorganismy, chemické mediátory a přírodní látky?

Předložení:12.2.2024

1 Nařízení Evropského parlamentu a Rady (ES) č. 1107/2009 ze dne 21. října 2009 o uvádění přípravků na 
ochranu rostlin na trh a o zrušení směrnic Rady 79/117/EHS a 91/414/EHS (Úř. věst. L 309, 24.11.2009, s. 
1).


